
   J.nr. 2012-118-0082

   Dato:20. februar 2012

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 223 af 5. januar 2012. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mads Rørvig (V).

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Klaus Østergård Jensen

                         

Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 223
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: Vil ministeren forklare, hvorvidt vi i Danmark har den nødvendige teknologi 
til at indføre GPS-baseret roadpricing på nuværende tidspunkt?

Svar: For så vidt angår lastbiler har regeringen besluttet at videreføre arbejdet med imple-

mentering af GPS-baserede kørselsafgifter som i Tyskland, Slovakiet og Frankrig. Syste-

met forventes indkøbt gennem et EU-udbud. Der vil ikke være tale om, at den danske stat 

igangsætter nyudvikling af sit eget tekniske system. 

Fsva. personbiler er udfordringen særligt – uanset hvilken grad af modenhed teknologien 

måtte have – at Skatteministeriet ikke er bekendt med, at andre lande har gjort sig erfarin-

ger med indførelse af GPS-baserede kørselsafgifter for personbiler. Så vidt SKM er oriente-

ret, findes der dermed ikke afprøvet teknologi, der muliggør en generel GPS-baseret vejaf-

gift.


